
KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 
12 juni 2023 KS-2022/3172 1 (32) 

Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 12 juni 2023 

Tid Klockan 17:00-19.37 

Plats Sessionssalen i kommunalhuset. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Nina Adler (S), Carina Sundström (MP), Cedric Fredmer (HP), Tina Varga Flodin 
(HP), Anders Törnlund (V), Camilla Kjellström (M), Peter Höög (M) och Marcus 
Jillehed (DP) 

Utses att justera Ingalill Söderberg (DP) och Annie Östlund (C) 

Justeringens tid Måndag den 19 juni 2023 Paragrafer 1-19 

Underskrifter 

Fredrik Zethræus 
Sekreterare 

Ann-Marie Högberg (S)         Göran Hallberg 
Ordförande, §§ 1-6, 13-19 Ordförande, § 7-12 

Ingalill Söderberg (DP) Annie Östlund (C) 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 12 juni 2023 

Protokollet har justerats den  19 juni 2023 

Anslaget sattes upp den 20 juni 2023 

Anslaget tas ner den 13 juli 2023 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  12 juli 2023 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 SPALT I 12 juni 2023 
30 ledamöter    
  

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

1. Sara Heelge Vikmång (S)         

2.  Rasmus Lenefors (S)         

3.  Kamile Ünver (S)         

4.  Emil Högberg (S)         

5.  Lena Berg (S)         

6.  Pran Malhotra (S)         

7.  Konstantinos Tsampazis (S) Samtliga Marzieh Amiri (S)       

8.  Aza Cheragwandi (S)         

9.  Ann-Marie Högberg (S)         

10.  Claes Thim (S)         

11.  Anneli Sjöberg (S)         

12.  Yossi Sigal (S)         

13.  Margareta Vikgren (S)         

14.  David Magnusson (S)         

15.  Khalida Marefat (S)         

16.  Anders Ferbe (S)         

17.  Nicole Ilias (S) Samtliga Tomas Henriksson (S)       

18.  Göran Hallberg (S)         

19.  Tomas Selin (C)         

20.  Annie Östlund (C)         

21.  Henrik Juhlin (C)         

22.  Angelica Bodén (C)         

23.  Anders Lönroth (MP)         

24.  Louise Rollins (MP)         

25.  Christian Stulen (HP)         

26.  Lars Björkman (HP)         

27.  Nujin Alacabek (V)         

28.  Niklas Bougt (V)         

29.  Malin Ahlgren (V)         

30.  Robert Forsman (V) Samtliga April Troberg (V)       

Summa spalt I   
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SPALT II 12 juni 2023 
31 ledamöter 
 

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

31. Britt Björneke         

32.  Auburn Daniels (V) Samtliga Leif Tjärnstig (V)       

33.  Daniel Dronjak (M)         

34.  Love Bergström (M)         

35.  Jelena Drenjanin (M)         

36.  Erik Ottoson (M)         

37.  Hampus Holmgren (M) Samtliga Attila Kuru (M)       

38.  Eva Paulsen Karlsson (M), lämnar klockan 
19.29 §§ 15-19 §§ 15-19, Patrik Rahm (M)       

39.  Diana Molinsky (M)         

40.  Mats Österholm (M)         

41.  Jennifer Hopper Lind (M) Samtliga Carina Tärnsby (M)       

42.  Linda von Fircks (M), träder in klockan 18.12 §§ 1-6 §§ 1-6, Patrik Rahm (M)       

43.  Gunilla Helmerson (M)         

44.  Kennet Bergh (M)         

45.  Cecilia Sundberg (M), träder in klockan 18.12 §§ 1-6 §§ 1-6, Anna Bredin (M)       

46.  Christopher Smith (L)         

47.  Bo Källström (L)         

48.  Martina Nyman (L)         

49.  Cecilia Nordin (DP)         

50.  Ingalill Söderberg (DP)         

51.  Leif Dyrvall (DP) Samtliga Patrik Willingstam (DP)       

52.  Karl Henriksson (KD)         

53.  Anneli Johansson (KD)         

54.  Mats Arkhem (SD)         

55.  Alexandra Ghialamas (SD)         

56.  Martin Nigals (SD)         

57.  Arnold Boström (SD) Samtliga Linus From (SD)       

58.  Sven Pernils (SD)         

59.  Felix Byström (SD)         

60.  Ann-Christin Blomqvist (SD) Samtliga Malena Karanovic (SD)       

61. Ulf Thalin (SD) Samtliga Ingen ersättare tillgänglig       

Summa spalt II   

SUMMA hela fullm.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 1   
    
    

 
 
 

Anmälan av ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns några nya ledamöter 
eller ersättare att anmäla.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 2   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns några inlämnade frågor.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 3   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Frågan från Bo Källström (L) till kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge 
Vikmång (S) om bidragsbrott och frågan från Ingalill Söderberg (DP) till ordförande i 
beredningen för trygghet, prevention och demokrati (TPD) Aza Cheragwandi (S) om 
Huddinges demokratidagar får ställas.  

2. Frågan från Bo Källström (L) till kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge 
Vikmång (S), som överlämnat frågan till gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens 
ordförande Tomas Selin (C) anses besvarad. 

3. Frågan från Ingalill Söderberg (DP) till ordförande i beredningen för trygghet, 
prevention och demokrati (TPD) Aza Cheragwandi (S) anses besvarad.   

 
Sammanfattning 
Till dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit två nya frågor som 
behandlas i följande ordning: 
1. Fråga ställd av Bo Källström (L) till kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge 
Vikmång (S) om bidragsbrott. 
2. Fråga ställd av Ingalill Söderberg (DP) till ordförande i beredningen för trygghet, 
prevention och demokrati Aza Cheragwandi (S) om Huddinges demokratidagar.  
 
Behandling av svar på nya frågor 
1. Fråga ställd av Bo Källström (L) till kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge 
Vikmång (S) om bidragsbrott. 
Sara Heelge Vikmång (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar frågan till 
gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens ordförande Tomas Selin (C) för 
besvarande.  
 
Tomas Selin (C), gymnasie-och arbetsmarknadsnämndens ordförande, anför som svar 
på frågan från Bo Källström (L): 
 
Fru ordförande:  
Huddinge kommuns arbete med felaktiga utbetalningar (FUT) 
Huddinge kommun jobbar kontinuerligt med olika sätt att kontrollera felaktiga 
utbetalningar genom FUT-utredningar och hembesök inom området ekonomiskt 
bistånd. 2022 gjordes fem polisanmälningar, och hittills under 2023 har nio 
anmälningar gjorts. Förändrade arbetssätt har inneburit fler anmälningar, varför det 
finns skäl att anta att det finns ett mörkertal. 
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Det är alltför snävt att bara se på polisanmälningar för att få en helhetsbild. Vi 
behöver se till helheten inom arbetet med FUT. Där är hembesök en del av 
utredningarna, för att utreda kontraktstyp eller om personer ingår i en ekonomisk 
gemenskap eller inte. Vi utreder även om man verkar bo i kommunen eller någon 
annanstans. 
Alla ärenden kontrolleras minst en gång per år, och motiverade kontroller görs vid 
behov löpande i ett ärende. Om det upptäcks att ekonomiskt bistånd inte används till 
vad det är avsett för sker en vidare utredning. Vid felaktiga utbetalningar kan 
avbetalningsplaner upprättas, men om betalningar inte sker och den enskilde inte 
bidrar till utredning kan pengar återkrävas. Om en utredning visar att det funnits 
uppsåt vid felaktiga utbetalningar bör en polisanmälan göras. 
Huddinges arbete för att upptäcka välfärdsbrottslighet  
Kommunens tjänstepersoner jobbar kontinuerligt med processutveckling och 
förbättringar för att utveckla arbetet. Under 2023 har vi hittills jobbat systematiskt 
med FUT, utifrån ett lärande med medarbetare. Där jobbar vi både med att åtgärda fel 
och förebygga felaktiga utbetalningar. 
Även inom andra verksamhetsområden finns skäl att jobba med kunskapshöjande 
insatser. Det kan handla om felaktiga läkarintyg inom verksamheter som jobbar mot 
enskilda, men även genom att aktivt följa upp avtal/aktörer där kommunen är 
beställare, eller tillsynsmyndighet. Inom exempelvis vuxenutbildning handlar det om 
att följa upp avtalen, skärpa kraven i avtal, och granska utförda tjänster i.e. antal 
timmar som elever studerat, begära in betygsunderlag från anordnare. Inom både 
vuxenutbildning och förskola görs tillsyn/kontroller vilket kan innebära 
förelägganden och handlingsplaner, inom ramen för denna typ av tillsyn kan 
polisanmälan göras även för sådant som faller utanför ramen för kommunens 
tillsynsplikt när oegentligheter upptäcks. 
 
I frågan yttrar sig Tomas Selin (C) och Bo Källström (L). 

 
2. Fråga ställda av Ingalill Söderberg (DP) till ordförande i beredningen för trygghet, 
prevention och demokrati (TPD) Aza Cheragwandi (S) om Huddinges 
demokratidagar.  

Aza Cheragwandi (S) ordförande i beredningen för trygghet, prevention och 
demokrati (TPD), anför som svar på frågan från Ingalill Söderberg (DP): 
 
Tack ordförande, och tack Ingalill för en fråga som jag vet engagerar oss båda. 
Ingalill har frågat mig om Huddinges demokratidagar, som är en mångårig tradition 
som tidigare år genomförts i olika befattning och form, med olika resultat. En sak vi 
däremot kan konstatera är att valdeltagandet under samma period konsekvent sjunkit 
från 78,6% 2010, till förra valets historiskt låga 74,3%. 
I ett valdistrikt i Vårby gård röstade endast var tredje röstberättigad i kommunvalet. 
Det är oacceptabelt låga siffror, och visar att det Huddinge kommun under dåvarande 
Demokratiberednings och Trygghets- och delaktighetsberednings ledning gjort har 
varit otillräckligt för att öka Huddingebornas känsla av självmakt eller vilja till 
demokratisk delaktighet – inte minst i socioekonomiskt utsatta och politiskt eftersatta 
områden där valdeltagandet redan varit lägst och nu på många fronter blivit historiskt 
sämre.  
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Huddinge kan bättre än så, och Mittenstyret väljer att stärka den sociala hållbarheten 
och sammanhållningen i vår kommun. 
En utvecklingsledare för demokrati och jämlikhet har anställts på KSF från och med 
den 1 juni som ansvarar för de övergripande demokratifrågorna, som igångsatt arbetet 
med att utveckla och förstärka demokratidagarna. 
Insatser för att främja demokratin i kommunen kommer att genomföras till hösten 
men i vilken form är ännu ej fastställt då vi just nu bedriver ett omfattande 
utvecklingsarbete för att ge demokratidagarna ett tydligare fokus och en mer 
närvarande roll i Huddingebornas vardag, samtidigt som vi även ser på vilka sätt vi 
kan dra nytta av andra planerade aktiviteter för att skapa positiva synergieffekter. 
Arbetet drivs i gott samarbete inom beredningen för trygghet, prevention och 
demokrati där Drevvikenpartiet genom beredningens andra vice ordförande är 
representerade.  
I detta skede ser vi över tidigare års demokratidagar och gör en omvärldsbevakning 
för att skapa oss en bild av demokratiarbete med god framgång i andra kommuner 
som vi kan dra lärdomar av, samtidigt som vi behöver förstå varför deltagandet i 
demokratiska val minskat alla demokratidagar till trots.  
Hur kan vi öka valdeltagandet i Vårby gård och andra områden där deltagandet är 
som allra lägst, på ett sätt som varken är symboliskt eller tillfälligt – utan som verkar 
för ökad självmakt och varaktig demokratisk delaktighet är frågor vi behöver tackla. 
Hur vi gemensamt som kommun stärker den demokratiska delaktigheten är en fråga 
där jag välkomnar såväl Ingalills som övriga förtroendevaldas engagemang och 
tankar i det kommande arbetet. 
Tack för frågan. 
 
I frågan yttrar sig Aza Cheragwandi (S) och Ingalill Söderberg (DP). 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
1. Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan från Bo Källström (L) till 
kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge Vikmång (S) om bidragsbrott och frågan 
från Ingalill Söderberg (DP) till ordförande i beredningen för trygghet, prevention 
och demokrati (TPD) Aza Cheragwandi (S) om Huddinges demokratidagar får ställas 
och finner att så är fallet.  
 
2. Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan från Bo Källström (L) till 
kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge Vikmång (S), som överlämnat frågan till 
gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens ordförande Tomas Selin (C) anses besvarad 
och finner att så är fallet. 
 
3. Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan från Ingalill Söderberg (DP) till 
ordförande i beredningen för trygghet, prevention och demokrati (TPD) Aza 
Cheragwandi (S) anses besvarad och finner att så är fallet.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 4   
    
    
 

 
 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
De inkomna interpellationerna från Niklas Bougt (V) respektive Nujin Alacabek (V) 
får ställas.  

 
Sammanfattning 
Inför dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit tre 
interpellationer: 
 
* Interpellation ställd av Niklas Bougt (V) till vård- och omsorgsnämndens 
ordförande Charlotte Björkman (HP) med anledning av Lagen om valfrihet inom 
särskilda boenden. 
 
* Interpellationen ställd av Nujin Alacabek (V) till kommunstyrelsens ordförande 
Sara Heelge Vikmång (S) om att bättre integrera facken i Huddinge kommuns mål- 
och budgetarbete.  
 
* Interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till samhällsbyggnadsutskottets 
ordförande Emil Högberg (S) med anledning av behovet av upprustning av 
miljonprogrammens boende- och stadsmiljöer. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om de inkomna interpellationerna från 
Niklas Bougt (V) respektive Nujin Alacabek (V) får ställas och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 5   
    
Diarienummer KS-2023/1406.110    
 

 
 

Interpellation ställd av Niklas Bougt (V) till vård- och 
omsorgsnämndensordförande Charlotte Björkman (HP) med 
anledning av Lagen om valfrihetssystem inom särskilda 
boenden  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen med anledning av Lagen om valfrihetssystem inom särskilda 
boenden anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Charlotte Björkman (HP), vård- och omsorgsnämndens ordförande, hänvisar till sitt 
utskickade svar som biläggs protokollet. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Niklas Bougt (V), Christopher Smith (L), Karl Henriksson (KD), 
Charlotte Björkman (HP), Mats Österholm (M), Lars Björkman (HP), Kennet Bergh 
(M), Tomas Selin (C), Anders Lönroth (MP), Sara Heelge Vikmång (S) och Jelena 
Drenjanin (M).  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen med anledning av Lagen 
om valfrihetssystem inom särskilda boenden anses besvarad och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 6   
    
Diarienummer KS-2023/1407.110    
 

 
 

Interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till 
kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge Vikmång (S) om 
att bättre integrera facken i Huddinge kommuns mål- och 
budgetarbete  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen om att bättre integrera facken i Huddinge kommuns mål- och 
budgetarbete anses besvarad.  

 
Sammanfattning 
Sara Heelge Vikmång (S), kommunstyrelsens ordförande, hänvisar till sitt utskickade 
svar som biläggs protokollet.   
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Bo Källström (L), Sara Heelge Vikmång (S) 
och Tomas Selin (C).  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen om att bättre integrera 
facken i Huddinge kommuns mål- och budgetarbete anses besvarad och finner att så 
är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 7   
    
Diarienummer KS-2023/1412.110    
 

 
 

Interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till 
samhällsbyggnadsutskottets ordförande Emil Högberg (S) 
med anledning av behovet av upprustning av 
miljonprogrammens boende- och stadsmiljöer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen med anledning av behovet av upprustning av miljonprogrammens 
boende- och stadsmiljöer anses besvarad.  

 
Sammanfattning 
Emil Högberg (S), ordförande samhällsbyggnadsutskottet, hänvisar till sitt utskickade 
svar som biläggs protokollet.  
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Emil Högberg (S), Ann-Marie Högberg (S), Henrik Juhlin (C), 
Nujin Alacabek (V), Martina Nyman (L) och Felix Byström (SD).  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen med anledning av 
behovet av upprustning av miljonprogrammens boende- och stadsmiljöer anses 
besvarad och finner att så är svaret.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 8   
    
Diarienummer KS-2023/114.118    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns någon information från  
kommunrevisionen att redovisa. 

 
Sammanfattning 
Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger ingen information från 
kommunrevisionen. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 9   
    
Diarienummer KS-2022/3353.915    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns några statistikrapporter 
från socialnämnden, gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden samt vård- och 
omsorgsnämnden enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453) att redovisa.  

 
Sammanfattning 
Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger inga statistikrapporter från 
socialnämnden, gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden samt vård- och 
omsorgsnämnden enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 10   
    
Diarienummer KS-2023/942.185    
 

 
 

Investeringsplan och låne- och borgensram för Södertörns 
Fjärrvärme AB, samt justerat ägardirektiv för Södertörns 
Energi AB  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Södertörns Fjärrvärme ABs investeringsplan uppgående till 1 800 miljoner kronor 
godkänns, under förutsättning att övriga delägare fattar likalydande beslut 

2. Låne- och borgensramen för Södertörns Fjärrvärme AB utökas med 250 miljoner 
kronor till totalt 293,5 miljoner kronor för 2023, under förutsättning att övriga 
delägare fattar likalydande beslut. 

3. Ändring av ägardirektiv i Södertörns Energi AB godkänns i enlighet med 
nedanstående, under förutsättning att övriga delägare fattar likalydande beslut. 

• Soliditetskravet på Södertörns Fjärrvärme AB ändras från att överstiga 40% 
till att överstiga 30% 

• B. Kravet på årligt koncernbidrag från Södertörns Fjärrvärme AB ändras från 
107 miljoner kronor i 2021 års penningvärde uppräknat med KPI till 100 
miljoner kronor utan uppräkning med KPI. 

 
Sammanfattning 
Södertörns Fjärrvärme AB (SFAB) har identifierat ett stort behov av reinvesteringar, 
nyinvesteringar och tvingande omläggningar av bolagets anläggningar. 
Investeringarna uppskattas uppgå till totalt cirka 1 800 miljoner kronor under de 
kommande 15 åren. 
För att säkra likviditeten under investeringsperioden ser bolaget ett behov av att till 
befintlig borgensram lägga en låneram om totalt 500 miljoner kronor. Det föreslås att 
rambeloppet fördelas lika mellan de två ägarna Huddinge kommun och Botkyrka 
kommun och att finansiering sker via lån från kommunernas internbanker. 
För att säkerställa SFABs räntebetalningsförmåga avseende de investeringar som 
planeras, föreslås att koncernbidraget sänks med 7 miljoner kronor till 100 miljoner 
kronor per år och att indexuppräkningen av koncernbidraget uteblir, samt att ägarnas 
soliditetskrav sänks från 40% till 30%. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Botkyrka kommun 
Södertörns Energi AB 
Södertörns Fjärrvärme AB 
Internbanken i Huddinge kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 11   
    
Diarienummer KS-2020/1523.313    
 

 
 

Detaljplan för fastigheten Korallroten 15 m.fl. (Länna 
gästgiveri)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Detaljplan för fastigheten Korallroten 15 m.fl. (Länna gästgiveri) antas enligt 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 april 2023 med 
tillhörande handlingar, bilaga 1–4. 

 
Sammanfattning 
Detaljplanen syftar till att möjliggöra bostadsbebyggelse i form av två friliggande 
enbostadshus inom de kommunägda fastigheterna Korallroten 16 och 17, att skydda 
huvudbyggnaden på fastigheten Korallroten 15 (före detta Länna gästgiveri) samt att 
skydda viktiga kulturmiljövärden på platsen. 
Platsens kulturhistoriska värde ligger i helhetsmiljön med det före detta Länna 
gästgiveriet, trädgården med äldre ädellövträd och huvudbyggnadens läge i 
förhållande till Gamla Dalarövägen. 
Rivningsförbud och bestämmelse om bevarande införs för det före detta gästgiveriet. 
De nya byggnaderna placeras likt två flyglar som underordnar sig det före detta 
gästgiveriet i höjd och volym. Befintliga, viktiga träd bevaras i planen. 
Förvaltningen bedömer att det är möjligt att uppföra två friliggande enbostadshus 
inom fastigheterna Korallroten 16 och 17 med de i planen vidtagna åtgärder för 
anpassning till kulturmiljön på plats. Planen kan dock innebära en viss påverkan på 
hur kulturmiljön som helhet upplevs på plats. 
Ny bebyggelse anpassas till befintlig bebyggelse avseende byggrätt. Karaktären på 
det befintliga villaområdet bevaras och förstärks. Attraktiva bostäder möjliggörs i ett 
villaområde med närhet till rekreation och grönska. 
Planförslaget anses vara förenligt med kommunens översiktsplan. 
Bedömningen är att genomförandet av planen inte antas medföra en betydande 
miljöpåverkan. Därmed behöver inte en strategisk miljöbedömning göras eller 
miljökonsekvensbeskrivning upprättas. 
 

Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 

Beslutet ska skickas till 
Fastighetsägare 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 12   
    
Diarienummer KS-2023/948.912    
 

 
 

Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund 
avseende verksamhetsåret 2022 - Prövning av ansvarsfrihet  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda 
förtroendevalda i direktionen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. 

 
Sammanfattning 
I revisionsberättelsen daterad den 27 mars 2023 tillstyrker revisorerna att 
förbundsdirektionen och de enskilda förtroendevalda i Södertörns 
brandförsvarsförbund beviljas ansvarsfrihet. Årsredovisningen bedöms vara upprättad 
i enlighet med lag om kommunal bokföring och redovisning och god 
redovisningssed. Enligt revisorerna visar granskningen vidare att resultatet uppfyller 
balanskravet samt är förenligt med fastställda finansiella och verksamhetsmässiga 
mål för god ekonomisk hushållning. 
Mot bakgrund av revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor föreslås att 
ansvarsfrihet beviljas för verksamhetsåret 2022 för förbundsdirektionen för 
Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda förtroendevalda i direktionen. 
 

Jäv 
Kenneth Bergh (M), Anneli Sjöberg (S) och Erik Ottosson (M) anmäler jäv i ärendet.  
 

Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 

Beslutet ska skickas till 
Södertörns Brandförsvarsförbund 
Botkyrka kommun 
Ekerö kommun 
Haninge kommun 
Nacka kommun 
Nykvarns kommun 
Nynäshamns kommun 
Salems kommun 
Södertälje kommun 
Tyresö kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 13   
    
Diarienummer KS-2023/898.912    
 

 
 

Årsredovisning 2022 samt fråga om styrelsens ansvarsfrihet, 
Samordningsförbundet Botkyrka Huddinge Salem  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Förbundsstyrelsen för Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem, samt de 
enskilda förtroendevalda i detta organ, beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2022. 

 
Sammanfattning 
Styrelsen för Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem har den 20 mars 2023 
beslutat godkänna årsredovisningen för Samordningsförbundet och att överlämna den 
till sina medlemmar. Enligt 26 § lag (2003:1210) om finansiell samordning av 
rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för sig pröva frågan om 
styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet. 
Förbundets egna kapital var vid utgången av 2022 ca 11,8 miljoner kronor. Förbundet 
redovisar ett nettoresultat om ca 1,7 miljoner kronor för år 2022. Enligt Nationella 
Rådets riktlinjer ska förbundets egna kapital inte överstiga 2,5 miljoner kronor och 
skillnaden är anmärkningsvärt stor. 
I revisionsberättelsen, daterad den 30 mars 2023, tillstyrker revisorerna att styrelsens 
ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret. Samordningsförbundet bedöms 
ha bedrivit verksamheten på ett lämpligt och från ekonomisk synpunkt nöjaktigt sätt 
samt att den interna kontrollen varit tillräcklig. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förbundsstyrelsen för 
Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem, samt de enskilda förtroendevalda i 
detta organ, beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. Som motivering för 
beslutet åberopas innehållet i revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor. 
Då förbundets egna kapital är stort indikerar det att verksamheten kan utvecklas. 
Därför anser kommunstyrelsens förvaltning att det är positivt att projektet MIA 
Vidare nu siktar på att bli en långsiktig samverkansinsats och att förbundet under 
2023 förstärks med en projektchef som bland annat ansvarar för att säkerställa att 
verksamheten bedrivs i enlighet med budget. 
 
Jäv 
Tomas Selin (C) anmäler jäv.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsen 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Samordningsförbundet Botkyrka Huddinge Salem 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 14   
    
Diarienummer KS-2022/2319.172    
 

 
 

Utredning rörande hur Huddinge kan utvecklas som en 
äldrevänlig kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Utredning rörande hur Huddinge kommun kan utvecklas som en äldrevänlig 
kommun, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 
april 2023, godkänns. 

2. Utredningsuppdraget som gavs i Huddinge kommuns Mål och budget 2022, 
fastställd av kommunfullmäktige den 8 november 2021 §8, ska anses utfört. 

 
Sammanfattning 
Att utreda hur Huddinge kan utvecklas som en äldrevänlig kommun är ett uppdrag 
kommunstyrelsen fick i Mål och budget för år 2022 med målet att genomföras 
2022/2023. 
Utredningens slutsats är att utvecklingen av en äldrevänlig kommunen kräver att 
äldreperspektivet i den kommunala verksamheten stärks och att det ska ligga till 
grund för ett långsiktigt, systematiskt och strukturerat arbete inom många områden. 
Detta kan göras på ett flertal olika sätt varav tre alternativ redovisas i utredningen; gå 
med i WHO:s nätverk för äldrevänliga städer, utveckla äldreperspektivet inom 
ordinarie styrning eller anta en strategi för hälsosamt åldrande. 
Målet för samtliga alternativ är att göra Huddinge till en tillgänglig och inkluderande 
kommun för alla invånare. Att skapa en äldrevänlig kommun ligger i linje med 
Huddinges övergripande sociala hållbarhetsmål ”En trygg kommun där människor 
trivs och växer”. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det mesta rationella alternativet är att 
utveckla äldreperspektivet inom den ordinarie styrningen. Ett eget styrdokument 
riskerar att inte få samma effekt och kan medföra divergerande styrning och 
målkonflikter. De satsningar som särskilt önskas göras torde få bäst effekt genom att 
fångas upp i Mål och budget genom justerade texter och eventuella uppdrag. 
Förvaltningens bedömning är att i viss mån ryms ett tydligare fokus på äldrefrågorna 
inom ordinarie linjearbete. En ambitionshöjning innebär sannolikt ökat behov av 
finansiering eller omprioritering inom befintliga resurser. 
En översyn av ansvaret för aktiviteter och åtgärder som främjar äldre mellan vård och 
omsorgsnämnden och kultur och fritidsnämnden skulle sannolikt visa på möjligheter 
att utveckla kommunen som äldrevänlig. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att utredningen rörande hur Huddinge kan 
utvecklas som en äldrevänlig kommun godkänns. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Karl Henriksson (KD), Christian Stulen 
(HP), Niklas Bougt (V), Kennet Bergh (M), Tomas Selin (C), Ingalill Söderberg 
(DP), Jelena Drenjanin (M) och Bo Källström (L).  
 
Sara Heelge Vikmång (S), Christian Stulen (HP) och Tomas Selin (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Karl Henriksson (KD), Ingalill Söderberg (DP) och Bo Källström (L) yrkar bifall till 
det gemensamma tilläggsyrkandet som biläggs protokollet.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Ordföranden frågar därefter om kommunfullmäktige avslår eller bifaller 
tilläggsyrkandet från (KD), (DP) och (L) och finner att kommunfullmäktige avslår 
tilläggsyrkandet.  
 
Votering 
Votering begärs och ska verkställas. Den som vill avslå tilläggsyrkandet röstar Ja, den 
det ej vill röstar Nej.  
 
Voteringen utfaller enligt bilagd voteringslista med 34 Ja-röster, 13 Nej-röster och 13 
Avstår. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Bo Källström (L), Karl Henriksson (KD) och Ingalill Söderberg (DP) reserverar sig 
till förmån för eget förslag.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
Huddinge pensionärsråd 
 
 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  24 (32) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 15   
    
Diarienummer KS-2023/263.901    
 

 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte har inkommit någon begäran 
om entledigande. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 16   
    
Diarienummer KS-2023/263.901    
 

 
 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Till nämndemän i Södertörns tingsrätt för perioden 2024-01-01-2027-12-31 utse 
följande: 

1. Kristina Eriksson (S) 
2. Maria Zirath Reyes (S) 
3. Karl Lennart Olingdahl (S) 
4. Anders Ferbe (S) 
5. Josefin Chamoun (S) 
6. Anneli Lundberg (S) 
7. Marie Fors (S) 
8. Tomas Henriksson (S) 
9. Birgitta Bergholm Sjöblom (S) 
10. David Magnusson (S) 
11. Magnus Karlén (S) 
12. Chrisye Sophian Zain (S) 
13. Maria Burén (S) 
14. Pran Malhotra (S) 
15. Sezen Alpek (S) 
16. Sebastian Billebo (S) 
17. Liliana Sobocinska (S) 
18. Eylem Ekici (C) 
19. Margareta Hedström (C) 
20. Olof Oskarsson (C) 
21. Per Havn (C) 
22. Peter Johansson (MP) 
23. Anna Nikkinen (MP) 
24. Charlotte Björkman (HP) 
25. Niclas Kjäll (HP) 
26. Hasine Alis (V) 
27. Tora Rosengren (V) 
28. Kjerstin Alm (V) 
29. Kristoffer Sandberg (V) 
30. Sara Hallal (V) 
31. Sanna La Placa (V) 
32. Ingemar Syring (M) 
33. Gunilla Slättås (M) 
34. Heinrich von Fircks (M) 
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35. Sohail Tareq Khan (M) 
36. Nikolaos Papaxanthis (M) 
37. Ann-Christine Eklöf (M) 
38. David Röstlund (M) 
39. Carina Tärnsby (M) 
40. Ewa Alexandersson (M) 
41. Lars-Henrik Henriksson (M) 
42. Maria Seldée (M) 
43. Björn Karlsson (M) 
44. Gunnar Tegbrant (L) 
45. Lars-Erik Hilldoff (L) 
46. Lars-Åke Eriksson (L) 
47. Cecilia Nordin (DP) 
48. Lasse Reuterberg (DP) 
49. Lars Slättås (DP) 
50. Pia Berkman (KD) 
51. Jonas Söderstrand (KD) 
52. Sven Pernils (SD) 
53. Roger Urbanski (SD) 
54. Berit Schultz (SD) 
55. Ted Ekberg (SD) 
56. Riitta Fagerström (SD) 
57. Björn Bådner (SD) 
58. Hans Lissgård (SD) 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige ska välja nämndemän till Södertörns tingsrätt för perioden 
2024-01-01 - 2027-12-31.  
Ärendet och namnen har beretts av valberedningen vid sammanträdet den 12 juni 
2023. 
  
Södertörns tingsrätts domkrets består av bland annat av kommunerna Huddinge, 
Botkyrka och Haninge.  
Inför hösten 2023 har tingsrätten sett över behovet av antalet nämndemän. Antalet 
nämndemän från respektive kommun eller kommundel fördelas i förhållande till 
befolkningsmängd. För Huddinge kommun innebär det att kommunfullmäktige ska 
välja 58 nämndemän.  
 
Nämndemannauppdraget är helt opolitiskt. Som nämndeman är man lekmannadomare 
och representerar inte något parti. Val av nämndemän ska enligt riksdagsbeslut ske 
året efter de allmänna valen just för att  
markera att uppdraget inte är politiskt. Majoriteten av nämndemännen har hittills 
rekryterats från partikretsarna.  
Det finns inget regelverk som säger att en person måste vara medlem i ett politiskt 
parti för att bli vald eller vara nämndeman.  
 
Enligt bestämmelsen i 4 kap. 7 5 rättegångsbalken, som reglerar om val av 
nämndemän, ska en allsidig sammansättning av nämndemannakåren eftersträvas med 
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hänsyn till ålder, kön, etnisk bakgrund och yrke. Om  
det finns flera alternativa sätt att uppnå en allsidig sammansättning, bör de personer 
väljas som inte tidigare tjänstgjort som nämndemän eller de som tjänstgjort kortast 
tid. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med valberedningens 
förslag till nämndemän i Södertörns tingsrätt för perioden 2024-01-01 - 2027-12-31 
och finner att så är fallet.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med moderaternas 
nomineringar med ändring och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Södertörns tingsrätt 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 17   
    
Diarienummer KS-2023/380.119    
 

 
 

Svar på motion om riktlinjer för barn med vattkoppor på 
förskolan - väckt av Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD)
  
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 19 
april 2023, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
Felix Byström och Sven Pernils, båda (SD), har lämnat en motion där de föreslår att 
förskolenämnden ska ta fram riktlinjer om vattkoppor i förskolan som innebär att 
barn med vattkoppor, som är pigga och feberfria, ska få vistas i förskolan. 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer med förskolenämnden bedömning att 
kommunens befintliga riktlinjer om smitta och vattkoppor i förskolan bör fortsätta 
gälla. Anledningen är att riskerna med att sjuka barn vistas i förskolan är betydande, 
särskilt för andra barn och medarbetare som är i riskgrupp. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Felix Byström (SD) och Louise Rollins (MP) som båda yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Felix Byström (SD) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Förskolenämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 12 juni 2023 § 18   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motion om  servering av viltkött inom Huddinge kommuns verksamheter - av 
Martin Nigals (SD) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

2. Motion om att redovisa kostnader för kommunal verksamhet som styrs av lagkrav - 
av Martin Nigals (SD), Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) får väckas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

3. Motion Huddinge behöver en Funkisfestival - av Bo Källström (L), Christopher 
Smith (L)  och Martina Nyman (L) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen 
för beredning.  

4. Motion Komplettera Företagsportalen med en anmälningsfunktion - av Bo 
Källström (L) och Martina Nyman (L) får väckas och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning.   

5. Motion om SM-veckan till Huddinge - av Bo Källström (L) och Martina Nyman 
(L) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

6. Motion Säkra Stortorpsparkens utveckling och framtid - av Bo Källström (L) och 
Martina Nyman (L) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

7. Motion om inrättandet av kommunal badplats vid Trehörningen - av Love 
Bergström (M) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

8. Motion om badplats för Högmoraborna - av Love Bergström (M) får väckas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

 
Sammanfattning 
Till dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit åtta motioner. 
 
* Motion om servering av viltkött inom Huddinge kommuns verksamheter - av 
Martin Nigals (SD). 
 
* Motion om att redovisa kostnader för kommunal verksamhet som styrs av lagkrav - 
av Martin Nigals (SD), Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD). 
 
* Motion Huddinge behöver en Funkisfestival - av Bo Källström (L), Christopher 
Smith (L)  och Martina Nyman (L). 
 
* Motion Komplettera Företagsportalen med en anmälningsfunktion - av Bo 
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Källström (L) och Martina Nyman (L). 
 
* Motion om SM-veckan till Huddinge - av Bo Källström (L) och Martina Nyman 
(L). 
 
* Motion Säkra Stortorpsparkens utveckling och framtid - av Bo Källström (L) och 
Martina Nyman (L). 
 
* Motion om inrättandet av kommunal badplats vid Trehörningen - av Love 
Bergström (M). 
 
* Motion om badplats för Högmoraborna - av Love Bergström (M). 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motionen om  servering av 
viltkött inom Huddinge kommuns verksamheter - av Martin Nigals (SD) får väckas 
och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion om att redovisa 
kostnader för kommunal verksamhet som styrs av lagkrav - av Martin Nigals (SD), 
Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) får väckas och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion Huddinge behöver en 
Funkisfestival - av Bo Källström (L), Christopher Smith (L)  och Martina Nyman (L) 
får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är 
fallet.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion Komplettera 
Företagsportalen med en anmälningsfunktion - av Bo Källström (L) och Martina 
Nyman (L) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner 
att så är fallet.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion om SM-veckan till 
Huddinge - av Bo Källström (L) och Martina Nyman (L) får väckas och överlämnas 
till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion Säkra 
Stortorpsparkens utveckling och framtid - av Bo Källström (L) och Martina Nyman 
(L) får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är 
fallet.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion om inrättandet av 
kommunal badplats vid Trehörningen - av Love Bergström (M) får väckas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motion om badplats för 
Högmoraborna - av Love Bergström (M) får väckas och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen  
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Delgivningar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns några delgivningar till 
dagens sammanträde.  
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Svar på interpellation ställd av Niklas Bougt (V) till vård- och 
omsorgsnämndens ordförande Charlotte Björkman (HP) om lagen 
om valfrihetssystem inom särskilda boenden  

Bakgrund 

Jag vill börja med att tacka för att interpellanten lyfter frågan om lagen om valfrihetssystem 
(LOV) inom särskilda boenden (SÄBO). 

Kommunen har haft valfrihetssystem sedan 2009 då valfrihet infördes inom hemtjänst, då 
ingick även ledsagarservice och boendestöd (ej socialpsykiatri). Därefter har kommunen 
beslutat att införa valfrihetssystem för familjerådgivning (2012), korttidsvistelse (2013), daglig 

verksamhet (2014) ledsagarservice och boendestöd (2017), dagverksamhet för äldre (2017) 
och SÄBO (2020). Den 1/4 2021 startade valfrihetssystemet för SÄBO. 

Syftet med valfrihetssystemet är att öka den enskildes valfrihet, delaktighet och inflytande 
samtidigt som mångfalden av boenden förväntas öka. Vid införandet av LOV inom SÄBO 
presenterades även en teoretiskt möjlig kostnadsminskning och en potentiell nettobesparing 
på 11 miljoner kronor. I detta togs dock inte hänsyn till de underskott som vid tillfället fanns 
inom egen regi.  

Det var också svårt att bedöma eller prognosticera den faktiska ekonomiska effekten av 
införandet eftersom den potentiella besparingen var beroende av osäkra antaganden om 
volymutveckling och fördelning av platser mellan egen regi och privata aktörer. SÄBO för äldre 
består till stor del av fasta kostnader, och varken kommunala eller privata utförare har 
tillräckliga resurser för att upprätthålla en överkapacitet, vilket kan får stora ekonomiska 
konsekvenser. 

Beslutet om att införa LOV för SÄBO i Huddinge fattades efter en utredning som tittade på 
erfarenheter från kommuner inom Stockholmsområdet med olika modeller för LOV. Över lag 
var erfarenheter från andra kommuner med valfrihetssystem för SÄBO positiva. Underlaget 
beskrev fördelar för den enskilde samt möjliga kostnadsbesparingar, samtidigt som 
osäkerhetsfaktorer beskrevs. Den egna verksamheten inventerades och synpunkter 
inhämtades även från pensionärsrådets referensgrupp. 

Nuläge 

I vård- och omsorgsnämndens delårsrapport per 30 april och redovisningen av vård och 
omsorg om äldre redovisas ett underskott om ‑3,9 miljoner kronor, och i prognosen förväntas 
nämnden redovisa ett underskott om -26,6 miljoner kronor inom området. De största 
underskotten förväntas inom SÄBO och hemtjänsten. Den kostnadsökning som är störst avser 
köp av verksamhet vilket beror på de volymökningar som skett för externa platser jämfört 
med föregående år. 

https://sammantraden.huddinge.se/welcome-sv/namnder-styrelser/vard-och-omsorgsnamnden/vard-och-omsorgsnamnden/agenda/bilaga-1-von-delarsrapport-per-30-april-2023-for-vard-och-omsorgsnamndenpdf?downloadMode=open


 

 

POLITISKA KOMMUNLEDNINGEN INTERPELLATIONSSVAR 
DATUM DIARIENR SIDA 

2023-06-12 
 
Kommunfullmäktige 

 
 
 

2  

 

Efter införandet av LOV har tiden som äldre får vänta på en placering efter beslut kortats. Den 
genomsnittliga väntetiden från beslut till ett första erbjudande om plats på SÄBO var 2019 54 
dagar. Och den genomsnittliga väntetiden under januari till april 2023 var 24 dagar.  

Beroende på antalet anslutna boenden inom valfrihetssystemet kan det innebära svårigheter 
för kommunen att planera och budgetera. Ett överskott av platser ökar också risken för tomma 
platser i egen regi, vilket kan leda till ökade kostnader för kommunen. Eventuella effekter av 
pandemin ska inte heller förbises när man ska analysera och jämföra förhållanden innan, 
under och efter införandet av LOV inom SÄBO.   

Syftet med införandet av LOV för SÄBO var att öka den enskildes valfrihet, delaktighet och 
inflytande. Det finns dock skäl att göra en utvärdering som tar ett helhetsgrepp kring frågan, 
där såväl äldres valfrihet, kvalitet och ekonomiska konsekvenser analyseras. 

Den ekonomiska effekten från att LOV införts har inte analyserats eller utvärderats ännu. 
Förvaltningen fick aldrig det uppdraget av den tidigare politiska ledningen. Detta kommer 
däremot att ske inom en snar framtid i och med att Mittenstyret avser att analysera och 
utvärdera införandet av LOV för SÄBO. 

Mittenstyret har påbörjat ett omfattande arbete för att vård- och omsorgsnämnden ska klara 
av sitt kärnuppdrag och samtidigt nå en budget i balans. Syftet är att välfärden i Huddinge ska 
vara likvärdig, tillgänglig och hålla en hög kvalitet. Att påverka sin egen eller en närståendes 
vård, omsorg och service ska vara enkelt och välkommet. Huddinge ska vara en äldrevänlig 
och tillgänglig kommun där individen har rätten att göra sina egna val. Vård- och 
omsorgspersonalens arbetsvillkor ska säkra en god arbetsmiljö med tillräcklig tid för både 
personal och brukare. 

För Mittenstyret, 

Charlotte Björkman (HP) 
Vård- och omsorgsnämndens ordförande 
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Svar på interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till 
kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge Vikmång (S) om 
fackens roll i Huddinge kommuns mål- och budgetarbete 

Inledningsvis vill jag tacka för en interpellation om fackens roll i kommunens mål- och 
budgetarbete, och de ekonomiska förutsättningarna för kommunens välfärdsuppdrag.  

Varje skattekrona ska användas på bästa möjliga sätt, och personalen är kommunens 
viktigaste resurs, med kompetens, erfarenheter och kunskaper som är ovärderliga för 
politikens beslut om hur vi ska kunna göra Huddinge bättre, och mer hållbart. Kommunen ska 
vara en attraktiv arbetsgivare och personalen ska ha goda och trygga förutsättningar för att 
trivas och utvecklas på sin arbetsplats. Just därför har Mittenstyret påbörjat arbetet för att 
minska sjukfrånvaron, införa heltid som norm och avskaffa minutjakten. 

Att stanna kvar och göra karriär i kommunen ska vara naturligt och lockande. Anställda ska 
ges goda förutsättningar att vidareutvecklas och bli både specialister och ledare för 
kommunens verksamheter. Kommunen ska utnyttja den mångfald av kompetens och 
erfarenheter som personalen erbjuder. 

Hur svarar Mittenstyret på fackens oro inför budgethållningen? 

Mittenstyrets budget kompenserar för förändringar i volymer, ökade pensionskostnader och 
ökade lokalkostnader. Mittenstyret har också valt att reservera medel för att täcka ökade 
kostnader priser och löner, för konjunkturförändringar, volymändringar och andra 
oförutsedda händelser.  

Även det löpande omställningsarbetet för att göra skattemedel mer träffsäkert och effektivt 
bidrar till en förbättrad budgethållning. Omställningen handlar om att varje skattekrona ska 
användas på just den plats i verksamheten där den gör mest nytta för Huddingebor. Det 
handlar om att öka kompetensen bland kommunens medarbetare, och det handlar om att få 
fler socialsekreterare, lärare, förskolelärare och undersköterskor. Omställningen handlar även 
om att utnyttja innovationer och idéer som kan leda till samma värde och resultat som 
tidigare, fast för mindre kostnader. Omställningsarbetet är nödvändigt för att säkra den 
långsiktiga finansieringen av välfärdsuppdraget.  

En stor utmaning i hanteringen av den kommunala ekonomin är avsaknaden av 
regeringsbesked om statsbidragens nivå för 2024 (SKR). Kommuner och regioner riskerar att 
missa nödvändiga åtgärder i förhoppningen om tillskott i höstens budgetproposition, och vissa 
kommuner och regioner kan till och med tvingas till nedskärningar och varsel för att få ned 
kostnaderna för att mycket senare få tillskott i budgetpropositionen i efterhand. Därför måste 
regeringen ge långsiktiga planeringsförutsättningar och tidiga besked om statsbidrag.   

Inflationen fortsätter prägla samhällsekonomin, även om flera menar att inflationen ser ut att 
ha passerat en toppnivå. Även räntekostnader och pensionskostnader fortsätter att öka, och 
kommunen har dessutom en allvarlig situation med stor press på barn- och ungdomsvården, 
främst till följd av ökad kriminalitet, vilken i sin tur är en följd av en långtgående segregation, 

https://skr.se/download/18.350b880c187eac0496278173/1684159558887/Ekonomirapporten-maj-2023.pdf#page=9
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misslyckad integration och sammanhållning och ökad ojämlikhet. Även inom vård- och 
omsorgsnämnden har Mittenstyret inlett ett intensivt arbete för att uppnå en budget i balans, 
ökad kvalitet för brukare och en hållbar bemanning med delaktighet och reellt inflytande för 
medarbetare.  

Avser ni integrera facken i nästa budgetprocess i god tid? Om inte, hur säkerställer ni att 
nolluppräkningar inte leder till en ännu mer försämrad arbetsmiljö? 

De fackliga organisationerna är idag involverade i kommunens budgetprocess. Det sker dels i 
samband med samverkan inför kommunstyrelsens sammanträde i juni, men även i samband 
med samverkan inför nämndernas yttranden över inriktningsärendet. 

I juni fattar kommunstyrelsen beslut om inriktning för det fortsatta budgetarbetet, utifrån 
gällande mål och budget. Inriktningsärendet innehåller preliminär ekonomiplan, 
budgetramar, investeringsplan, med mera. Kommunstyrelsen ger instruktioner till nämnder 
och bolag för yttranden till inriktningsärendet, varefter nämnder och bolag lämnar sina 
yttranden med beskrivning av de ekonomiska konsekvenserna inom respektive nämnds 
ansvarsområde utifrån det ekonomiska läget.     

Under hösten bereds sedan politiska förslag till budget utifrån uppdaterade förutsättningar 
(befolkningsutveckling, budgetproposition, skatteunderlagsprognos, med mera) i 
inriktningsärendet. Kommunstyrelsen fastställer förslag till Mål och budget i oktober. 

Utöver den formella inkluderingen i kommunens budgetprocess som beskrivits ovanför träffar 
politiker också personal och fackliga företrädare under verksamhetsbesök, i det vardagliga 
politiska arbetet och under olika forum och sammanhang där företrädare för de politiska 
partierna diskuterar och utbyter erfarenheter tillsammans med medarbetare från olika delar 
av den kommunala organisationen. Det står även varje medborgare fritt att inom valfritt 
sammanhang bilda opinion kring egna förslag och idéer om hur kommunen ska utvecklas på 
bästa möjliga sätt. 

Med allt detta sagt är Mittenstyret givetvis alltid redo för att diskutera hur vi på bästa sätt 
mottar och inkluderar olika perspektiv och erfarenheter från alla som arbetar i och använder 
sig av den kommunala välfärden. 

För Mittenstyret, 

Sara Heelge Vikmång (S) 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Svar på interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till 
samhällsbyggnadsutskottets ordförande Emil Högberg (S) om 
behovet av upprustning av miljonprogrammens boende- och 
stadsmiljöer 
  
Inledningsvis vill jag tacka för interpellationen som både handlar om den fysiska miljöns 
betydelse för människors trivsel och trygghet, men även om tilltron till politiken och om vi 
verkligen bryr oss lika mycket om alla delar av kommunen.  
 
Jag delar fullt ut analysen av hur viktigt det är med offentlig miljö som är trivsam, trygg och 
som både uppmuntrar till aktivitet och möten människor emellan. Därför är jag glad att 
Huddinge kommun har så höga ambitioner när det kommer till att investera och underhålla 
parker, lekplatser och torg. I såväl den övergripande planeringen, i våra utvecklingsplaner som 
i detaljplaneringen och i prioriteringen av investeringsmedel är attraktiva offentliga miljöer 
mycket högt prioriterat. Det har gjorts och ska göras stora och små satsningar på 
trygghetsskapande och attraktiva miljöer, inte minst i Skogås, Flemingsberg och Vårby. 
 
Mot den här bakgrunden delar jag alltså inte fullt ut den negativa bilden av den offentliga 
miljön som interpellanten målar upp. Även om vi har ännu högre ambitioner är jag i grunden 
stolt över det arbete som både kommunen och Huge Bostäder gör för att skapa en attraktiv 
offentlig miljö runt om i våra bostadsområden. Jag vill inte minst lyfta fram Huges arbete med 
sina planteringar som både gör områdena vackrare och bidrar till biologisk mångfald. 
  
Anser du att felanmälningarna har fungerat på ett förtroendegivande sätt för medborgarna? 
 
Det är mycket viktigt att medborgarna har goda möjligheter att anmäla brister i den offentliga 
miljön och få snabb återkoppling. De rutiner och arbetssätt som finns i kommunen ska 
säkerställa att det fungerar. Min bild är att det i huvudsak fungerar bra, även om det i en stor 
verksamhet såklart kan finnas exempel på motsatsen.  
 
Är Mittenstyret nöjda med hur det ser ut i våra miljonprogramsområdens utemiljöer? 
 
Vi är stolta över mycket som görs och som planeras, men vi är förstås inte helt nöjda förrän 
alla delar av vår kommun har offentliga miljöer som är attraktiva och trygga för invånare och 
besökare.  
 
Om inte, vilka åtgärder tänker ni vidta under den här mandatperioden för att rusta upp 
miljonprogrammens boendemiljöer, inklusive de delar där privata fastighetsägare har 
rådighet? 

Vi kommer att prioritera arbetet med att skapa och upprätthålla trygga och attraktiva 
offentliga miljöer i hela kommunen, inte minst i Skogås Vårby och Flemingsberg. Just nu pågår 
till exempel ett arbete för att utveckla området runt Skogås centrum och Skogåstorget.  
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När vi planerar kommande investeringsprojekt samt löpande underhållsåtgärder och 
reinvesteringar bevakar vi inkomna synpunkter från kommuninvånare och felanmälningar. 
Sedan måste också Huges stora renoveringsarbete nämnas som kommer att bidra till en bättre 
bostadsmiljö för många Huddingebor.  

Inom ramen för Samverkan i Huddinge och BID i Flemingsberg, Skogås och Vårby, där även 
privata fastighetsägare ingår, fångas även de här frågorna upp. I det arbetet ingår bland annat 
att komma överens om en gemensam standard för den offentliga miljön så att det ska vara 
lika bra oavsett vem som är fastighetsägare. Min bild är att den här samverkan gör nytta, men 
att vi förstås måste se till att höja ribban ytterligare.  

För Mittenstyret,   

Emil Högberg (S) 
Kommunalråd med ansvar för samhällsbyggnadsfrågor 



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2023-05-31 
 

 
Ärende 10: Utredning rörande hur Huddinge kan utvecklas som en 
äldrevänlig kommun 

 
Förslag till tilläggsbeslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
3. Huddinge kommun ansöker om medlemskap i WHO:s nätverk för äldrevänliga städer och 
kommuner. 
 
Bakgrund 
 
Huddinges befolkningsstruktur kommer att förändras kraftigt under den kommande tioårsperioden, 
med ett kraftigt ökat antal äldre över 85 år i befolkningen. För att möta den demografiska utmaningen 
och de förändrade behov som den medför behöver kommunen förändra sitt sätt att arbeta. För att 
stödja den nödvändiga omvandlingen till en äldrevänlig kommun bör Huddinge på ett systematiskt 
sätt använda den kunskap och de redskap som finns tillgängliga i Sverige och internationellt. Därför 
bör Huddinge kommun gå med i WHO:s nätverk för äldrevänliga städer och kommuner (Global 
Network of Age-Friendly Cities and Communities). Medlemskapet är kostnadsfritt. 
 
Huddinge den 31 maj 2023 
 
 
Ingalill Söderberg (DP)    
Bo Källström (L) 
Karl Henriksson (KD) 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 14: Utredning rörande hur Huddinge kan utvecklas 

som en äldrevänlig kommun  

  

Antalet Huddingebor över 80 år beräknas öka med 53 procent till år 2030. 

Behovet av att utstaka tydliga strategier för att Huddinge ska bli mer 

äldrevänligt är därför tydligt och utredningen om hur detta kan se ut 

välkommet.  

 

Ett grundantagande som man måste ta i beaktande är att gruppen äldre är 

heterogen och därför kan en äldrevänlig strategi inte vara ensidig. Men det 

vi kan konstatera ur rapporten är att äldreperspektivet visar på behovet av 

en fungerande social stad; med bostäder att tillgå, ickekommersialiserade 

mötesytor och träffpunkter, tillgänglig infrastruktur och välutbyggd 

kollektivtrafik och ett rikt kultur- och fritidsliv. Det visar på behovet av en 

stad som håller ihop och som inte är privatiserad och utlämnad till 

marknaden. En annan uppenbar punkt som förvisso ligger utanför 

kommunens område är att man har pensionssystem som inte 

massproducerar fattigpensionärer, i synnerhet kvinnor och utlandsfödda.  

 

Vänsterpartiet ställer sig bakom åtagandet att göra Huddinge äldrevänligt. 

Vi vill dock understryka att kommunen inte får nöja sig med att upplåta 

plats för seniorträffar utan arbetet måste synas i hela 

samhällsbyggnadsprocessen. Ett exempel är hur politiken bättre kan 

inkludera de äldre i beslutsfattandet och tillgodose att även de utan 



djupare digital kompetens ska kunna följa kommunens 

fullmäktigesammanträden. Webb-TV kan vara svårnavigerat och 

trapporna upp till läktaren gör sammanträdena otillgänglig för deltagande. 

Det leder även in på en annan poäng som vi menar är central för 

äldreperspektivet och Vänsterpartiet har motionerat om, nämligen att 

bygga bort det digitala utanförskapet. Vi får inte glömma att det 

digitaliserade livet är relativt nytt, och vissa kan ha svårigheter att utveckla 

sådana färdigheter själva – där bör kommunen kunna bistå med mer hjälp. 

Vänsterpartiet har även lyft frågan om att göra parkeringssituationen 

enklare tidigare så att det finns alternativ till parkeringsappar, vi är glada 

att det nu har setts över. 

 

Kommunens närvaro bland medborgarna behöver även förbättras. Utöver 

valdebatten behöver man ha plattformar för medborgardialoger för att visa 

att politiken inte drar sig undan kommuninvånarna utom när man vill be 

om deras röster i samband med val. Det Samhällsservicecenter som finns 

i Huddinge centrum är otillräckligt ur en tillgänglighetssynpunkt. Huddinge 

är en stor kommun, och det bör rimligen finnas fler Samhällsservicecenter 

där folk finns, i synnerhet om man väntar sig att äldre ska kunna vända sig 

dit, utan att behöva resa längre sträckor. Ett alternativ till det är att ha 

medborgarkontor i flera kommundelar som vi också har motionerat om 

tidigare, så gör man exempelvis i vår grannkommun Botkyrka. 

 

 
Nujin Alacabek Robert Forsman Malin Ahlgren 
 
 
Britt Björneke Niklas Bougt  Leif Tjärnstig 
 



Voteringslista  

Kommunfullmäktige 

2023-06-12, § 14 

Tjänstgörande Ersättare JA NEJ AVSTÅR 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   X   

2. Rasmus Lenefors (S)   X   

3. Kamile Ünver (S)   X   

4. Emil Högberg (S)   X   

5. Lena Berg (S)   X   

6. Pran Malhotra (S)   X   

7. Konstantinos Tsampazis (S) - Marzieh Amiri (S) X   

8. Aza Cheragwandi (S)   X   

9. Ann-Marie Högberg (S)   X   

10. Claes Thim (S)   X   

11. Anneli Sjöberg (S)   X   

12. Yossi Sigal (S)   X   

13. Margareta Vikgren (S)   X   

14. David Magnusson (S)   X   

15. Khalida  Marefat (S)   X   

16. Anders Ferbe (S)   X   

17. Nicole Ilias (S) - Tomas Henriksson (S) X   

18. Göran Hallberg (S)   X   

19. Tomas Selin (C)   X   

20. Annie Östlund (C)   X   

21. Henrik Juhlin (C)   X   

22. Angelica Bodén (C)   X   

23. Anders Lönroth (MP)   X   

24. Louise Rollins (MP)   X   

25. Christian Stulen (HP)   X   

26. Lars Björkman (HP)   X   

27. Nujin Alacabek (V)    X  

28. Niklas Bougt (V)    X  

29. Malin Ahlgren (V)    X  

30. Robert Forsman (V) - April Troberg (V)  X  

31. Britt Björneke (V)   X   

 

 

 

 

 

 



Voteringslista  

Kommunfullmäktige 

2023-06-12, § 14 

Tjänstgörande Ersättare JA NEJ AVSTÅR 

32. Auburn Daniels (V) - Leif Tjärnstig (V)  X  

33. Daniel Dronjak (M)     X 

34. Love Bergström (M)     X 

35. Jelena Drenjanin (M)     X 

36. Erik Ottoson (M)     X 

37. Hampus Holmgren (M) - Attila Kuru (M)   X 

38. Eva Paulsen Karlsson (M)     X 

39. Diana Molinsky (M)     X 

40. Mats Österholm (M)     X 

41. Jennifer Hopper Lind (M) - Carina Tärnsby (M)   X 

42. Linda von Fircks (M)     X 

43. Gunilla Helmerson (M)     X 

44. Kennet Bergh (M)     X 

45. Cecilia Sundberg (M)     X 

46. Christopher Smith (L)    X  

47. Bo Källström (L)    X  

48. Martina Nyman (L)    X  

49. Cecilia Nordin (DP)    X  

50. Ingalill Söderberg (DP)    X  

51. Leif Dyrvall (DP) - Patrik Willingstam (DP)  X  

52. Karl Henriksson (KD)    X  

53. Anneli Johansson (KD)    X  

54. Mats Arkhem (SD)   X   

55. Alexandra Ghialamas (SD)   X   

56. Martin Nigals (SD)   X   

57. Arnold Boström (SD) - Linus From (SD) X   

58. Sven Pernils (SD)   X   

59. Felix Byström (SD)   X   

60. Ann-Christin Blomqvist (SD) - Malena Karanovic (SD) X   

61. Ulf Thalin (SD) - Ingen ersättare tillgänglig - - - 

Resultat   34 13 13 
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Protokollsanteckning (SD) ärende 17, Svar på motion om riktlinjer för barn 
med vattkoppor på förskolan 

Sverigedemokraterna motion handlar om att Huddinge kommun ska använda samma riktlinjer som 
Folkhälsomyndigheten och 1177 när det kommer till barn med vattkoppor på förskolan. Enligt 
Huddinge kommuns riktlinjer ska barn stanna hemma till dess att vattkopporna har torkat in medan 
Folkhälsomyndigheten och 1177 har haft riktlinjen att barn kan återvända till förskolan när de är 
feberfria och mår bra, och orkar delta i de vanliga aktiviteterna – vilket är en skrivelse som innebär en 
kortare tid som barn och föräldrar behöver vara borta från förskola respektive arbete. 

Under motionsberedningen har dock Folkhälsomyndigheten och 1177 uppdaterat sina riktlinjer till 
att återvändande till förskola kan ske när alla vattkoppor har torkat in, varpå det inte längre finns en 
diskrepans mellan Huddinge kommuns riktlinjer och Folkhälsomyndighetens. Därmed finns det 
längre inget behov av att uppdatera Huddinges riktlinjer. 

Kommunen bör dock ta med sig att det är mindre bra att ha riktlinjer som avviker från riktlinjer från 
myndigheter med särskild expertis, vilket Huddinge kommun har haft under ett antal år, och följa 
utvecklingen samt justera riktlinjer framgent om Folkhälsomyndigheten uppdaterar sina riktlinjer. 

 

 

Felix Byström  
Sverigedemokraterna  
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